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Protokół Nr XXXI/2017 

z XXXI zwyczajnej sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 27 października 2017 r. w godzinach od 

12.00 do 15.30 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

 

 XXXI sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 

Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy, Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego i 

pracowników administracji samorządowej, Prezesa Stowarzyszenia Pomocy Uczniom im.Jana 

Pawła II – P.Leszka Bodusa, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Mieścisku – P.Jadwigę Soczka, 

sołtysów wsi i wszystkich obecnych na sesji gości. 

Szczególnie powitała obecnego na dzisiejszej sesji Prezesa Polskiego Czerwonego Krzyża w 

Wągrowcu – P.Jana Maćkowiaka oraz P. Łucjana Frydrycha z Popowa Kościelnego, który należy 

do wyróżniających się honorowych krwiodawców krwi z gminy Mieścisko. 

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

 

Adn. 2 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że na 15 radnych Rady Gminy na dzisiejszej sesji  

wszyscy są obecni co stanowi quorum, a zatem Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad 

i podejmowania uchwał. 

(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

 Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad XXXI sesji Rady Gminy, jaki radni i 

goście otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Do przedstawionego Porządku obrad nikt 

nie wniósł zmian 

(Porządek obrad XXXI sesji Rady Gminy stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu). 

 

Adn. 4 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy był do 

wglądu w biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń w związku z powyższym zgłosiła 

wniosek o jego przyjęcie bez odczytywania. 
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Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 

odczytywania. 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady zakomunikowała, że na sali jest obecny jeden z dwóch  

honorowych dawców  krwi z naszej gminy – P.Łucjan Frydrych zam./Popowo Kościelne wraz z 

Prezesem PCK w Wągrowcu – P.Janem Maćkowiak. Zarząd PCK zwrócił się do Wójta Gminy o 

wyróżnienie dwóch zasłużonych honorowych dawców krwi z terenu gminy Mieścisko t.j. Pana 

Łucjana Frydrych z Popowa Kościelnego, który  w okresie swojej działalności oddał 

bezinteresownie ponad 40 litrów krwi oraz P.Andrzeja Wernerowskiego z Budziejewa, który 

oddał bezinteresownie ponad 50 litrów krwi. Drugi wyróżniony dawca krwi – P.Andrzej  

Wernerowski zam./Budziejewo nie przybył na sesję mimo wysłanego zaproszenia. 

Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński  w obecności wszystkich uczestników sesji odczytał 

podziękowanie w imieniu społeczeństwa gminy Mieścisko wraz z nadaniem honorowemu 

dawcy krwi Panu Łucjanowi Frydrych wyróżnienia w postaci odznaki „LOGO Gminy Mieścisko”. 

Takie samo wyróżnienie zostało przyznane P.Andrzejowi Wernerowskiemu, które w jego 

imieniu odebrał Prezes PCK. 

Z kolei głos zabrał Prezes PCK – P.Jan Maćkowiak, który podziękował Wójtowi Gminy za 

wspieranie działalności Polskiego Czerwonego Krzyża na terenie powiatu. W swoim 

wystąpieniu poinformował o prowadzonej działalności PCK, o organizowanym XIV 

Powiatowym Konkursie Krwiodawstwa PCK trwającym od września 2017 roku do maja 2018 

roku. Potrzebie pozyskiwania nowych dawców tego bezcennego leku, jakim jest krew a 

szczególnie pozyskiwanie młodych ludzi. PCK w tym celu wydaje tysiące ulotek. PCK na terenie 

powiatu posiada największą ilość odznak „Zasłużony Honorowy Dawca Krwi”, który upoważnia 

do pewnych przywilejów w kraju jak również na terenie  powiatu. Prezes PCK poinformował o 

realizowanym dla około 1.500 dzieci na terenie powiatu wągrowieckiego programie z zakresu 

zdrowia „Super Wiewiórka-Przyjaciółka”. Program skierowany jest głównie dla uczniów klas III 

szkół podstawowych i przedszkoli. 

Przewodnicząca Rady w imieniu władz samorządowych podziękowała Prezesowi PCK za 

dotychczasową działalność na rzecz honorowego krwiodawstwa. 

Dalej kontynuowano porządek dzisiejszej sesji. 

Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 

- radna Chelwing: 

1) wjazd przy bloku w Popowie Kościelnym – ul.Lipowa – załatanie dziur; 

2) czy jeszcze w tym roku będzie wykonane odwodnienie przy bloku Nr 8 i na nowym osiedlu 

domków jednorodzinnych w Popowie Kościelnym ? 

- radny Górski – zapytał czy doszło do podpisania umowy z wykonawcą na wykonanie asfaltów 

w Mieścisku ? 

- radny Staroń – poinformował, że gminna droga- pętla w Zbietce została utwardzona. W tej 

chwili trwają prace wykończeniowe. Radny podziękował w imieniu mieszkańców wsi Zbietka, 
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sołtysa wsi P.Wójtowi oraz pracownikom Urzędu Gminy jak również Radzie Gminy za 

wyrażenie zgody na dodatkowe środki finansowe potrzebne do przeprowadzenia w/w 

remontu drogi. 

 

Adn. 6 – zapytania sołtysów 

P P.Sadłowska Maria – sołtys sołectwa Podlesie Wysokie w sprawie przystanku od strony Sarbii 

do Podlesia Wysokiego – tam stoi non stop woda i trzeba coś z tym zrobić” 

- P.Kmieciak Wojciech – sołtys sołectwa Podlesie Wysokie – prosił aby kiedy będą odbywały 

się zebrania wiejskie przedstawiciel Urzędu Gminy poinformował aby rolnicy nie zaorywali 

dróg bo łatwo można uszkodzić samochód. Dwoma samochodami nie można wyminąć się; 

- P.Kubicka – sołtys sołectwa Żabiczyn – w sprawie przystanku PKS w Żabiczynie-Huby na 

którym stoi woda. Jest obawa jak przyjdą przymrozki. Przy większych opadach przystanek jest 

zalany. 

Na zapytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński: 

- P.sołtys z Podlesia Wysokiego – „jeszcze nie było spotkania ze Starostą. Myślę, że to trzeba 

wykonać razem ze zatoką”; 

- P.sołtys z Jaroszewa Drugiego – „co roku mówię 2,3 razy na zebraniach. To trzeba powiedzieć 

z nazwiska kto jeździ tam bronami. Nie będziemy wydawać pieniądze na rozgraniczenie za 

kogoś kto zaorał drogę”; 

- P.sołtys  z Żabiczyna – P.Wójt poinformował, że P.Sekretarz rozmawiała z Dyrektorem 

Powiatowego Zarządu Dróg, ponieważ przystanek jest w pasie drogi powiatowej, który 

poinformował, że jeśli warunki pogodowe pozwolą to zajmie się tym; 

Następnie P.Wójt odpowiedział na zapytania radnych: 

- P.Chelwing – „część z tych wjazdów jest robiona przez powiat. To zostało zgłoszone i muszą 

to poprawić. Gmina musi poprawić przy bloku 8 – pierwsza klatka i założyć rynnę”; 

- P.Chelwing – odwodnienie ul.Lipowej – „załatamy dziury dlatego, że na pewno w projekcie 

budżetu będzie zawarte opracowanie odwodnienia na Osiedlu w rejonie ul.Sw.Wojciecha i w 

Popowie Kościelnym; 

- P.Górskiemu – umowa z wykonawcą na asfalty w Mieścisku została podpisana. Od 

poniedziałku firma wchodzi na Osiedle Michałowskie, we wtorek będzie frezowana ul. 

Kościuszki po to żeby były zrobione spadki do wszystkich kratek. Asfalt na ul.Kościuszki będzie 

położony po Wszystkich Świętych; 

 

Adn. 7 

Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informacje z działalności międzysesyjnej. 
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(Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej stanowi  Załącznik Nr 5 do protokołu). 

Będąc przy głosie Wójt Gminy przedstawił rozliczenie tegorocznych Targów Michałowskich i 

Dożynek Gminnych. 

(Rozliczenie Targów Michałowskich i Dożynek Gminnych stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu). 

Ponadto Wójt Gminy podał informację na temat lokalizacji dodatkowych lamp na terenie 

gminy Mieścisko, które powinny zostać zamontowane z początkiem grudnia br. Będzie to 

razem 47 lamp na łączny koszt  430.000 zł; 

- radna Oelke – w nawiązaniu do przedstawionej przez Wójta Gminy informacji z działalności 

międzysesyjnej zapytała czego dotyczy wniosek o dofinansowanie w ramach Europejskiego 

Funduszu Społecznego na rozbudowę Przedszkola „Leśne Ludki” w Mieścisku ? 

W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że odpowiedź zostanie udzielona w końcowej części sesji. 

 

Adn. 8 

 Przewodnicząca Rady przedstawiła informację ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym: 

- 12 – 20 sierpnia br. – udział w wyjeździe do Włoch wraz z młodzieżową orkiestrą dętą gdzie 

został podpisany lis intencyjny o wzajemnej współpracy gminy Mieścisko i gminy Penne 

(Włochy). 

- 30 sierpnia br. – 4 września br. – wizyta delegacji włoskiej z gminy Penne w Mieścisku; 

- 3 września br. – udział w Targach Michałowskich i Dożynkach Gminnych; 

- 4 września br. – udział w rozpoczęciu roku szkolnego; 

- 7 września br. – udział we wręczaniu nagrody dla „Gospodyni Roku”, którą została P.Grażyna 

Pietras – Przewodnicząca Koła Gospodyń Wiejskich w Sarbii z jednoczesnym uzyskaniem dla 

Koła Gospodyń nagrody pieniężnej oraz „Sołtysa Roku”, którym został P.Marian Witucki – 

sołtys sołectwa Sarbia z jednoczesnym uzyskaniem nagrody w kwocie 2.500 zł dla sołectwa 

Sarbia; 

- 8-11 września br. – goszczenie delegacji z partnerskiej gminy Scharnebeck; 

- 18 września br. – złożyła życzenia księdzu kanonikowi Stanisławowi Podlewskiemu; 

- 20 września br. – przewodniczenie nadzwyczajnej sesji Rady Gminy; 

- 24 września br. – złożenie gratulacji dzieciom, które zdobyły nagrody w Japonii; 

- 4 października br. – udział w zebraniu wiejskim  odnośnie odwodnienia Osiedla Młodych i 

Osiedla Michałowskiego w Mieścisku; 

- 6 października br. – udział w obchodach 70-lecai Koła Łowieckiego „Odyniec” w Mieścisku; 
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- 11 października – 13 października br. – udział w wyjeździe studyjnym Lokalnej Grupy 

Działania „Dolina Wełny”; 

- 16 października br. – złożyła gratulacje wspólnie z P.Wójtem Państwu Kneć z okazji 60-lecia 

pożycia małżeńskiego. Również w tym dniu złożyła życzenia nauczycielom z okazji Dnia 

Nauczyciela; 

- 18-20 października br. – udział w XVII Kongresie Gmin Wiejskich; 

- 21 października br. – złożyła życzenia emerytom z okazji Dnia Seniora; 

- 23 października br. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji oraz nadzwyczajnej sesji Rady 

Gminy; 

- 24 października br. – udział wspólnie z Wójtem Gminy w konferencji „Lider z powołania, w 

czasie której P.Wójt został nagrodzony tytułem „Lider z powołania”; 

Adn. 9 

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac komisji w okresie od 

ostatniej sesji: 

- radny Jan Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i 

Samorządu: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia: 

1) 31 sierpnia br. – wyjazdowe posiedzenie, którego tematem było: Przygotowanie szkół 

i przedszkoli do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2017/2018. Przewodniczący 

Komisji przedstawił przebieg wizytacji w Szkołach: Mieścisku i Popowie Kościelnym 

2) 23 października br. – wspólne posiedzenie Komisji celem zaopiniowania materiałów 

na dzisiejszą sesję oraz XXX nadzwyczajna sesja Rady Gminy; 

3) 25 października br. – tematem posiedzenia było: 

1)  Sytuacja finansowa Szkoły Podstawowej w Mieścisku z oddziałami gimnazjalnymi 

do końca bieżącego roku, w tym zapoznanie Komisji z preliminarzem wydatków 

Szkoły do końca bieżącego roku. Przewodniczący Komisji poinformował, że Szkole 

brakuje do końca grudnia br. 173.000 zł. Do MEN zostało złożone odwołanie. Jeśli 

chodzi o rok 2018 to z przekazanej informacji MEN o planowanej subwencji wynika, 

że subwencja oświatowa jest jeszcze niższa jak w roku bieżącym. 

  2) Drugim tematem było „Podsumowanie wypoczynku letniego dzieci i młodzieży”; 

- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia: 

1) 29 sierpnia br.-  tematem była „Analiza budżetu Gminy za I półrocze 2017 r., w tym 

realizacja dochodów i wydatków majątkowych; 

Komisja stwierdza, że realizacja budżetu przebiegała zgodnie z uchwałami Rady Gminy; 
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2) 12 września br. - wyjazdowe posiedzenie wspólnie z Komisją Przestrzegania Prawa, 

Ochrony Środowiska i Komunikacji do Międzygminnego Składowiska Odpadów w 

Kopaszynie; 

Przewodniczący Komisji odczytał protokół z wyjazdowego posiedzenia. 

3) 23 października br. – wspólne posiedzenie Komisji celem zaopiniowania materiałów 

na dzisiejszą sesję Rady Gminy; 

- radny Marian Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia, w tym 2 kontrole: 

1) 29 września br. – „Kontrola wydatków i ocena realizacji budżetów szkół za I półrocze 

2017 r.”; 

2) 17 października br. – „Kontrola planu inwestycyjnego gminy na 2017 rok, w tym 

stopień zaawansowania realizacji inwestycji oraz ocena pozyskiwania środków 

pozabudżetowych na ich wykonanie; 

Przewodniczący Komisji odczytał protokoły z przeprowadzonych kontroli; 

 

3) 23 października br. – wspólne posiedzenie Komisji celem zaopiniowania materiałów 

na dzisiejszą sesję Rady Gminy; 

- radny Michał Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska 

i Komunikacji: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 12 września br. – Komisja wyjazdowa wspólnie z Komisją Rolnictwa, Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu na Międzygminne Składowisko Odpadów Komunalnych w 

Kopaszynie; 

2)  23 października br. – wspólne posiedzenie Komisji celem zaopiniowania materiałów na 

dzisiejszą sesję oraz XXX nadzwyczajna sesja Rady Gminy; 

 

Adn. 10 

 Przewodniczący Komisji Inwentaryzacyjnej mienia komunalnego – P.Kazimierz Staroń 

przedstawił informację o przystąpieniu do kolejnego etapu komunalizacji. 

(Informacja Komisji Inwentaryzacyjnej mienia komunalnego stanowi Załącznik Nr 7 do 

protokołu). 

 

Adn. 11 – Informacja z wykonania budżetu Gminy Mieścisko za I półrocze 2017 r. 

 Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska poinformowała, że w/w informacja została 

przedłożona do biura Rady w ustawowym terminie do końca sierpnia br. Została ona w wersji 

papierowej dostarczona wszystkim radnym w celu przeanalizowania w związku z powyższym 

na dzisiejszej sesji skoncentrowała się na odczytaniu Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
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w Poznaniu o informacji z przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2017 r. 

Jednocześnie dodała, że na zawarte w opinii uwagi wyjaśnienia złożyli  Dyrektor Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Mieścisku oraz Dyrektorzy: Szkoły Podstawowej oraz Przedszkola w 

Mieścisku. 

Do informacji z wykonania budżetu Gminy jak również przedstawionej Opinii RIO nikt nie 

zgłosił zapytań. 

(Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2017 r. stanowi Załącznik Nr 8 do 

protokołu). 

(Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 

wyrażenia opinii o informacji z przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2017 r. 

stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu). 

Adn. 12 -  Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. 

Stefana Czarnieckiego w Mieścisku w ośmioletnią szkołę podstawową 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych: 14 głosowało „za” podjęciem uchwały i 1 radny Ryszard Rodzewicz  „wstrzymał 

się od głosu”. 

Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

Adn.13 - Podjęcie uchwały w sprawie zakończenia działalności Gimnazjum im. Powstańców 

Wielkopolskich w Mieścisku 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński 

wyjaśniając, że sama jednostka Gimnazjum przestała istnieć, jednak do całkowitego 

wygaśnięcia pozostały jeszcze 2 klasy Gimnazjum, które zostały włączone do Szkoły 

Podstawowej jako oddziały gimnazjalne. 

- radny Witucki – zwrócił uwagę, że wraz z podjęciem uchwały  o zakończeniu działalności 

Gimnazjum jego sztandar nie powinien być używany. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych obecnych na sesji, 14 głosowało „za” i 1 radny Ryszard Rodzewicz „wstrzymał 

się od głosu”. 

Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

Adn.14 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do aktualizacji 

Programu Rewitalizacji dla Gminy Mieścisko na lata 2017-2023 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Uchwalony wcześniej Program ma zostać rozszerzony jeszcze o 2 zadania: renowacja Kościoła 

w Popowie Kościelnym i renowacja dworu w Popowie Kościelnym. 

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
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- radny Rodzewicz – w sprawie środków na zadania ujęte w Programie Rewitalizacji w kwocie 

28.000.000 zł co jest na 4 lata. Licząc, że tylko mamy 25% dofinansować, to nie jesteśmy w 

stanie z naszych funduszy; 

- Wójt – „my przedstawiamy Program, który został częściowo zatwierdzony. Dofinansowanie 

jest 15%. Nie wiemy co będzie wybrane. Program pójdzie do Urzędu Marszałkowskiego. Ja 

chcę złożyć wniosek, który będzie opiewał na szeroki zakres zadań”; 

- radna Oelke – „docelowo wygląda, że nie wszystko będzie zrealizowane. Do każdego z 

punktów jest cała dokumentacja a to już generuje koszty. Ja chcę wiedzieć jakie to są koszty 

?Mamy pieniędzy tyle ile mamy. Musimy mierzyć siły na zamiary”; 

- Wójt – na dzisiaj nie jest znana kwota. Jeśli będzie zadanie przyjęte do realizacji to wtedy 

można mówić o kosztach. Nie będzie projektu kosztorysu, nie ma wniosku.Pewne ryzyko 

trzeba ponieść. Można otrzymać 85% dotacji”; 

- radna Oelke – „to jest 4,5 mln zł na 4 lata. Na poprzedniej sesji była mowa o pożyczce w 

kwocie 300.000 zł. W budżecie nie ma wolnych środków”; 

- Wójt – na wszystkie zadania co są ujęte w Programie Rewitalizacji potrzebujemy 

dokumentację. Co roku ponad 1 mln zł wydajemy na inwestycje”; Nie wszystkie zadania w 

programie są realizowane przez gminę. Dzisiaj ten Program tylko rozszerzamy o Dwór i Kościół. 

Oni są partnerami którzy nam mogą przysporzyć środków”; 

- radna Kapczyńska – „do każdego z tych zadań musi być dokumentacja. Jeśli nie uzyskamy 

dotacji, poniesiemy koszty bez rezultatu”; 

- radny Witucki – „propozycje zadań są na 4 miejscowości, a zostaje jeszcze 18 i też mają duże 

potrzeby i są już wyłączone jak wejdziemy w tamte zadania”; 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”; 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do aktualizacji Programu Rewitalizacji 

dla Gminy Mieścisko na lata 2017-2023 została podjęta większością głosów i stanowi Załącznik 

Nr 12 do protokołu. 

Adn.15 -  Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 

Przewodnicząca  Rady poprosiła Przewodniczących poszczególnych stałych komisji Rady o 

stanowisko Komisji w sprawie propozycji stawek podatkowych zaproponowanych przez Wójta 

Gminy. 

Wszystkie stałe Komisje Rady podtrzymały a tym samym zaopiniowały pozytywnie stawki 

podatku od nieruchomości zaproponowane przez Wójta Gminy, w tym  bez podwyższania i  

utrzymanie na poziomie roku 2017 stawki od 1 m powierzchni użytkowej budynków lub ich 

części związanych z działalnością gospodarczą oraz od części budynków mieszkalnych zajętych 

na prowadzenie działalności gospodarczej  w kwocie 19,72 zł. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji zgłoszony został 

wniosek o przygotowanie w najbliższym czasie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z w/w 
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podatku od działalności gospodarczej przedsiębiorców rozpoczynających działalność 

gospodarczą; 

- Wójt Gminy – poinformował, że dotychczas jeśli przedsiębiorca zwrócił się o zwolnienie, ulgę 

w podatku zawsze jego wniosek był załatwiony pozytywnie. Każdy otrzymał pomoc na starcie. 

Szczegółowych wyjaśnień w sprawie zwolnienia z w/w podatku udzieliła Radca Prawny – 

P.Mirosława Nowakowska informując, że tego typu zwolnienie jest to często pomoc de 

minimis i musi być ona skonsultowana z Urzędem Konkurencji i trzeba sobie zdać sprawę, że 

nie jest to prosty akt prawny i budzi wiele kontrowersji. Tego typu zwolnienia najczęściej 

występują w dużych miastach. P.Radca dodała, że nie jest jej znane żeby takie uchwały były 

podejmowane w małych gminach. Do przygotowania takiej uchwały potrzeba dłuższego czasu. 

Jako akt prawa miejscowego wymaga uzgodnienia. Należałoby sobie zadać pytanie co Rada 

chce zwolnić, konkretnie określić jakie działy, jaki rodzaj działalności, liczba zatrudnionych ? 

Pojęcie przedsiębiorcy jest szerokie. To wszystko nie jest takie jednoznaczne. Jeśli Rada 

podejmie taką decyzję to na pewno taka uchwała nie wejdzie w życie od 1 stycznia  tylko w 

terminie późniejszym. 

Ostatecznie Rada odrzuciła wniosek w sprawie wprowadzenia w życie przepisu o zwolnieniu 

nowo rozpoczynających działalność z podatku od działalności gospodarczej. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

Adn. 16 -  Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych 

Projekt uchwały tak jak poprzednie był przedstawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 

W związku z brakiem zapytań na sesji Przewodnicząca Rady poddała go pod głosowanie. 

Na 15 radnych obecnych na sesji, uchwałą w sprawie podatku od środków transportowych w 

głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

Adn. 17 - Podjęcie uchwały w  sprawie wprowadzenia opłaty targowej, ustalenia jej 

wysokości i wyznaczenia inkasentów 

Opłata targowa pozostała utrzymana na poziomie roku 2017 tj. 25 zł. Od ubiegłego roku 

zmiana nastąpiła w inkasentach z uwagi na wybór nowego sołtysa wsi Miłosławice. 

Przed głosowaniem głos zabrała Radca Prawny – P.Mirosława Nowakowska informując, że w 

chwili obecnej z rozstrzygnięć Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wynika, że radni- 

sołtysi winni się wyłączyć  z glosowania nad wysokością inkasa z tytuły popieranej opłaty 

targowej gdyż zgodnie z art.25 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym dotyczy to ich interesu 

prawnego. 

Po tych wyjaśnieniach Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Na 15 radnych: 12 głosowało „za” i 3 radnych- sołtysów  „wstrzymało się od głosu” (P.Kubicka, 

P.Witucki, P.Kozłowski). 

Uchwała w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, ustalenia jej wysokości i wyznaczenia 

inkasentów została podjęta większością głosów i stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu. 

Z kolei Przewodnicząca Rady poinformowała, że nie będzie podejmowana uchwała w sprawie 

obniżenia 1 decytony żyta do podatku rolnego ponieważ Rada na wspólnym posiedzeniu 

Komisji potrzymała stanowisko Wójta w sprawie utrzymania do podatku rolnego ceny żyta 

zaproponowanej w Komunikacie Prezesa GUS tj. 52,49 zł. )W 2017 roku na terenie gminy 

Mieścisko obowiązywała cena 52,45 zł). 

Adn.19 -  Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących 

dochody budżetu Gminy Mieścisko instrumentem płatniczym 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska 

informując, że aktualnie w Urzędzie Gminy można uiszczać opłatę skarbową za pomocą karty 

płatniczej. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 15 

do protokołu. 

Adn. 20 -  Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych 

taryf Aquanet Mieścisko Sp. z o. o za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Mieścisko, na okres od 1 stycznia 2018 roku do 31 

grudnia 2018 roku 

W związku z projektem niniejszej uchwały Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu 

Prezesa AQUANET Mieścisko – P.Macieja Wojtyszyna. 

P.Maciej Wojtyszyn wyjaśnił, że  przedłużenie czasu obowiązywania dotychczasowych taryf 

wynika z faktu, że wdrożona jest procedura nowej ustawy o zaopatrzeniu w wodę. W lipcu 

weszła w życie ustawa „Prawo wodne” i nie ma przepisów wykonawczych jak te nowe taryfy 

liczyć. W związku z tym spółka AQUANET wystąpiła do Wójta Gminy z wnioskiem żeby 

utrzymać dotychczasowe taryfy na okres jednego roku do końca 2018 r. do czasu rozwiązań 

ustawowych. Jednocześnie Prezes AQUANET wyjaśnił, że cena wody i ścieków od 2015 roku 

jest niezmienna na co ma wpływ systematyczne ograniczanie strat i wzrost sprzedaży wody. 

W uzupełnieniu Wójt Gminy wyjaśnił, że na najbliższej sesji będzie musiała być podjęta 

uchwała o dopłatach do 1 m3 wody i 1 m3 ścieków. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 16 do protokołu. 
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Adn.21 - Podjęcie uchwały w sprawie  „Przyjęcia programu współpracy Gminy Mieścisko z 

organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2018” 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński 

informując o planowanych  kwotach dotacji na realizację zadań publicznych: 

a) 7.000,00 zł – ochrona i promocja zdrowia; 

b) 30.000,00 zł – działalność na rzecz dzieci i młodzieży, w tym wypoczynek dzieci i 

młodzieży; 

c) 40.000,00 zł – wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej; 

 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 17 

do protokołu. 

Adn.22 -  Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony 

przyrody na pomniku przyrody 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 18 

do protokołu. 

 

Adn.23 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

położonej w Jaroszewie Pierwszym, obręb geodezyjny Imielinko 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik nr 19 

do protokołu. 

 

Adn.24 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości Skarbu Państwa, działki Nr 109/4, położonej w Mieścisku 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 20 

do protokołu. 

 

Adn.25 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych zostały udzielone przy odpowiedział dla 

sołtysów. Jednocześnie Wójt Gminy w tym miejscu odniósł się do zapytania radnego w sprawie 

projektu na Przedszkole opracowanego przez firmę zewnętrzną w ramach WPO na lata 2014-

2020 – nowe miejsca wychowania przedszkolnego. Po analizie 3-4 latków w gminie jest 75 
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dzieci.W ramach projektu planuje się przystosowanie parteru Gimnazjum do Przedszkola. Tam 

planujemy utworzyć oddział 25 dzieci wychowania przedszkolnego z obsługą. 

Adn.26 -  Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2016. 

Przewodnicząca Rady odczytała informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 

2016: 

- Wójta Gminy i Przewodniczącej Rady Gminy – od Wojewody Wielkopolskiego; 

- kierowników jednostek organizacyjnych gminy i wydających decyzje w imieniu Wójta – od 

Wójta Gminy; 

- radnych Rady Gminy Mieścisko – od Przewodniczącej Rady Gminy Mieścisko; 

 

Adn.27 - Wolne głosy i wnioski 

- radna Mączyńska: 

1) prosiła o wykoszenie pasa zieleni między cmentarzem a zabudowaniami od strony 

ul.Krasickiego; 

2) zapytała czy na Osiedlu Młodych będzie boisko czy nie gdyż zostały tam zabrane bramki. 

Jest to „dzikie boisko”. Te bramki stały wiele lat i dzieci grały w piłkę. 

W odpowiedzi na drugie zapytanie P.Wójt wyjaśnił, że najważniejsza sprawa to 

bezpieczeństwa. Ja jestem odpowiedzialny za te bramki. Tutaj trzeba również porozmawiać z 

rodzicami. Osiedle Młodych ma najbliższe boisko na „ORLIK-u”; 

W związku z wyczerpaniem zapytań i dyskusji Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim 

za udział i zamknęła XXXI sesję Rady Gminy Mieścisko. 

 

  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 

 

 

 

       

         

 

  


